

[Text]

Mrs. Mailly: I think that sounds like a good practice.

Mrs. Collins: We generally work with what, 10 minutes?

The Chairman: Yes, usually with 10 minutes. However, as I said—I think Mrs. Finestone will recall sitting on committee with me before—if someone is on a good line of questioning and it goes to 15, I see no point in cutting it off and having that person have to come back on a second round and start all over again. We have had that success before and I think we should have it in the future.

• 1540

Mrs. Finestone: I have always appreciated that and I thank you for it.

The Chairman: Yes. Shall we then leave item 6 for the moment and shall we leave item—

Mrs. Finestone: Mr. Chairman, I have a list of people who called. Are you wanting us to submit to you a list of the witnesses?

The Chairman: May I just finish the routine?

Mrs. Finestone: Yes. I am sorry.

The Chairman: We have just a bit more routine and then I want to open it up for discussion of that nature. There is a provision here that witness expenses be covered in the initial proceedings of the committee.

I would like to suggest to you that this also be left until a later time. You have heard Mrs. Finestone say that she has a list of witnesses. I do not know if any of the government members have a list of witnesses or not.

I understand that Mrs. Finestone, Mr. Edwards and Ms McDonald have spent a great deal of time on the formation of this particular piece of legislation. It seems to me that to duplicate every one would be totally redundant.

I understand that you have a fairly short list of witnesses—

Mrs. Finestone: Yes, I do.

The Chairman: Shall we then leave the question of paying the witnesses until we have a look and see exactly who they are? We will make the decision then.

Mrs. Finestone: That is fine.

The Chairman: All right. That brings us down to any other business having to do with the formation of the committee. Ladies and gentlemen, I would like to suggest to you that there are probably three things we can do. I sense from talking to Ms McDonald (Broadview—Greenwood) that there is a disposition on her part—

Mrs. Finestone: Both Ms McDonald and Miss MacDonald.

[Translation]

Mme Mailly: Cela me paraît être une bonne pratique.

Mme Collins: C'est combien généralement? Dix minutes?

Le président: Oui, habituellement c'est 10 minutes. Mais comme je l'ai dit—M^{me} Finestone se souviendra d'avoir fait partie d'autres comités avec moi—si quelqu'un a entrepris une série de questions intéressantes et que la discussion va jusqu'à 15 minutes, je ne vois pas la nécessité de l'interrompre et de l'obliger à revenir pour un deuxième tour et tout recommencer. Cela a réussi par le passé, et je crois qu'il faudrait le garder.

Mme Finestone: J'ai toujours apprécié ce système, et je vous en remercie.

Le président: Oui. Alors, seriez-vous d'accord pour qu'on laisse tomber pour l'instant le point 6 et le point...

Mme Finestone: Monsieur le président, j'ai une liste de personnes qui ont téléphoné. Voulez-vous que nous vous remettions une liste de témoins éventuels?

Le président: Pourrais-je d'abord finir les motions habituelles?

Mme Finestone: Oui, excusez-moi.

Le président: Il nous en reste seulement quelques-unes, après quoi nous passerons à la discussion de questions de ce genre. Il y a maintenant une disposition prévoyant le remboursement des dépenses des témoins qui comparaisent devant le Comité.

Je vous propose de remettre aussi cette motion à plus tard. Vous avez entendu M^{me} Finestone dire qu'elle a une liste de témoins. Je ne sais pas si les députés du parti au pouvoir ont aussi une liste de témoins.

On me dit que M^{me} Finestone, M. Edwards et M^{me} McDonald ont consacré énormément de temps à l'élaboration de ce projet de loi particulier. Il me semble que ce serait tout à fait inutile de réentendre chacun des témoins.

Si je ne m'abuse, votre liste de témoins est plutôt courte...

Mme Finestone: Oui, en effet.

Le président: Alors, seriez-vous d'accord pour qu'on remette la question des dépenses des témoins à plus tard, lorsque nous aurons décidé exactement qui va comparaître? A ce moment-là, nous pourrions prendre une décision.

Mme Finestone: D'accord.

Le président: Très bien. Cela nous mène aux autres questions concernant la formation du Comité. Mesdames et messieurs, je crois que nous pouvons faire trois choses. D'après mes discussions avec M^{me} McDonald (Broadview—Greenwood), elle semble disposée...

Mme Finestone: M^{me} McDonald et la ministre.